
SPRAWOZDANIE Z PRACY KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI 

ZA MIESIĄC CZERWIEC 2021 R.

Komisja obradowała w miesiącu czerwcu jednokrotnie w dniu 21/06/2021.

Tematem  pierwszego  spotkania  była   petycja  dotycząca niezwłocznego  rozpoczęcia

stosownej  procedury  administracyjnej  mającej  na  celu  zmianę  studium  uwarunkowań  oraz

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Jurczyce, w gminie Kąty

Wrocławskie.  Komisja  Skarg  Wniosków  i  Petycji  analizowała  to  pismo  wspólnie  z  Komisją

Infrastruktury  i  Zagospodarowania  Przestrzennego.  Na  posiedzeniu  obecny  był  również  autor

petycji Pan Dariusz B. oraz pracownik wydziału merytorycznego urzędu Pan Andrzej Paszkiewicz.

Na  początku  członkowie  Komisji  zapoznali  się  z  opinią  radcy prawnego  dotyczącą  złożonego

pisma. Wynika z niej jasno, że jego przedmiotem jest żądanie, w szczególności, zmiana przepisów

prawa mieszczących się w zakresie zadań i kompetencji adresata petycji.  Zgodnie z ustawą z dnia

27/03/2003 o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym do kompetencji rady gminy należy

uchwalanie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego i studium, a także uchwał do

przystąpienia do uchwalania lub zmian tych aktów. Odnośnie przystąpienia do uchwały/zmiany

studium, inicjatywa do podjęcia uchwały może pochodzić zarówno od rady gminy, jak i jej organu

wykonawczego.  Czynności  przygotowawcze  do podjęcia  przez  radę  gminy uchwały podejmuje

organ  wykonawczy  gminy.  Gdy  inicjatywa  taka  pochodzi  od  rady  gminy  musi  ona  podjąć

odpowiednią uchwałę zobowiązującą organ wykonawczy do przygotowania i przedstawienia radzie

gminy odpowiednich materiałów. Oczywistym jest to, że to nie sam organ wykonawczy jest tym,

który podejmuje wszystkie czynności w ramach wymogów określonych w ustawie, lecz czuwając

nad należytym wykonaniem obowiązków wynikających z tego przepisu,  ma obowiązek polecić

wykonanie sporządzenia wskazanych analiz i przygotowania pozostałych materiałów przez aparat

pomocniczy, którym są pracownicy właściwego wydziału merytorycznego. Tym samym złożone

pismo należy zakwalifikować jako petycję, do rozpoznania której właściwym organem jest rada

gminy. Po zapoznaniu się z opinią prawną, członkowie komisji obecni na posiedzeniu wysłuchali

autora  petycji,  który  przedstawił  swoje  dotychczasowe  działania  trwające  od  roku  2007  oraz

oczekiwania dotyczące terenów, których dotyczy petycja. Po dyskusji członkowie Komisji SWiP

przeszli do głosowania, w którym jednogłośnie zdecydowali o pozytywnym rozpatrzeniu petycji i

podjęciu  działań  mających  na  celu  rozpoczęcie  procedur  administracyjnych   mających  na  celu

zmianę  studium  uwarunkowań  oraz  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla

miejscowości  Jurczyce  (5  głosów  „za”,  0  „wstrzymujących”,  0  „przeciw”).  Tożsamy  wniosek



jednogłośnie  podjęli  członkowie  Komisji  Infrastruktury  i  Zagospodarowania  Przestrzennego.

Uchwała dotycząca tej petycji zostanie przedstawiona na kolejnym posiedzeniu sesji RM.

Drugą sprawą, którą zajęła się Komisja SWiP było pismo z dnia 21 maja 2021 r., z którym

do Rady Miejskiej wystąpili mieszkańcy ul. Bocznej wsi Zachowice  dotyczącym chodnika na ulicy

Bocznej’, wnosząc o: ,,uwzględnienie w planach inwestycyjnych oraz możliwie szybkie wykonanie

chodnika dla pieszych na odcinku budynku od numeru 14 do numeru 18.’’ Na wstępie członkowie

Komisji  zapoznali  się  z  opinią  radcy prawnego dotyczącą  złożonego pisma.  Wynika  z  niej,  że

przedmiotem dokumentu jest żądanie uwzględnienia w planie  inwestycyjnym Gminy i realizacja

wskazanej inwestycji, tj. budowy chodnika. Zgodnie z art. 2 ust. 3 ustawy o petycjach, przedmiotem

petycji może być żądanie, w szczególności, zmiany przepisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub

innego  działania  w  sprawie  dotyczącej  podmiotu  wnoszącego  petycję,  życia  zbiorowego  lub

wartości wymagających szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego, mieszczących się w zakresie

zadań  i  kompetencji  adresata  petycji.  Tym samym,  złożone  pismo należy zakwalifikować jako

petycję.  Kwestia  prowadzenia  i  planowania  inwestycji  gminnych  leży  w  kompetencji  organu

wykonawczego gminy, tj. Burmistrza. Biorąc powyższe pod uwagę, pismo z dnia 21 maja 2021 r.

należy zakwalifikować jako petycję,  do rozpoznania której  właściwym organem jest  Burmistrz.

Takie stanowisko Komisji zostało przyjęte jednogłośnie i zostanie przekazane Radzie Miejskiej ( 4

za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw).

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

   Tomasz Giniewski


